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  Abstract :      

          Public policieshave always been pivotal in governance and societal order due 

totheir direct impact on the various political and social aspects and across other 

secotors as well. Specifically, Higher Education policy takes its importance from 

the fact that it trickles down to many other aspects; be they administrative, 

political, economic, social or cultural. For that, various countries work to develop 

this policy seeking to achieve a variety of goals through it. This endeavour has led 

European countries to adopt the LMD system with the aim of facilitating the 

mobility of students, professors and researchers, and improving the quality, 

efficiency and effectiveness of its outputs in order to meet the needs of the labor 

market amidst its countries. Algeria adopted this comprehensive system that 

encompass Bachelors, Masters Doctoral programs. The United States of America 

adopts a similar program following a different trajectory in its policy  

implementation.The present study focuses on the various angles of 

implementation in each of the two countries to compare and contrast the different 

levels of implementation that have arguably implications for its success. Towards 

the end of the study, we realize that both Algeria and the United States of America 

implemented the policy of higher education in accordancewith the nature of their 

systems and state structures. This fact resulted insignificant differencesin  

implementation and the outcomes of these policies and their effects on the state 

and society at large. 

 

 



 

Résumé: 

         Les politiques publiques ont toujours joué un rôle central dans la 

gouvernance et l'ordre sociétal en raison de leur impact direct sur les divers 

secteurs. Plus précisément, la politique de l'enseignement supérieur prend son 

importance du fait qu'elle se répercute sur de nombreux autres aspects ; qu’elles 

soient administratives, politiques, économiques, sociales ou culturelles. Pour cela, 

différents pays travaillent à développer cette politique en cherchant à atteindre 

une variété d'objectifs. Cet effort a conduit les pays européens à adopter le 

système LMD dans le but de faciliter la mobilité des étudiants, des professeurs et 

chercheurs, et d'améliorer la qualité d’enseignement, et l'efficacité de ses fins afin 

de répondre aux besoins du marché du travail au sein de ses pays. L'Algérie a 

adopté ce système qui englobe les différents programmes de licence, Master et 

Doctorat. Les États-Unis d'Amérique adoptent un régime similaire mais, suivant 

une trajectoire différente dans la mise en œuvre de leur politique. La présente 

étude se concentre sur les différents angles de mise en œuvre dans chacun des 

deux pays. L’objectif estde comparer les différents niveaux de l’implémentation 

qui ont sans doute des implications sur le succès de la politique. L'étude 

conclutque l'Algérie aussi bien que les États-Unis d'Amérique ont mis en œuvre la 

politique de l'enseignement supérieur conformément à la nature de leurs systèmes 

et structures étatiques. Ce fait a entraîné des différences notables dans 

l’implémentation et les résultats de ces politiques et leurs effets sur la société au 

sens large 


